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Till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta, samverkansgruppens förslag från 
2004-01-08 samt ytterligare projektförslag från senare möten 
Återremiss 
 
Förslag till beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna att återremitterade förslag från 
samverkansgruppens möte 2004-01-08 räknas till stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta 
enligt följande: 
1. ”Tittut” – Växtlabyrint på Järvafältet; avslå projektförslaget p.g.a. att 

växtlabyrinten bedöms tillföra stadsdelen förhållandevis lite i proportion till 
kostnaden. 

2. Kvinnocentrum i Tensta-Hjulsta; för projektförslaget a) Svenska som integration 
godkänna att 250 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. Projektförslagen b) Må bra för 
kvinnor, c) ”Världens” textilverkstad, d) Kvinna stödjer kvinna, e) Tjejcafé, f) Kamp 
mot våld, och g) Tenstas mångkulturella kokbok avvakta med beslut tills 
verksamheten på Kvinnocentrum har utvärderats senare i år. 

3. Somaliska äldre kvinnor & SWIS; avslå projektförslagen om praktisk svenska, 
information om svenska samhället och om hur äldreomsorgen fungerar p.g.a. att de 
föreslagna verksamheterna redan bedrivs på andra håll i stadsdelen, bl.a. på 
Kvinnocentrum och inom stadsdelsförvaltningens ordinarie verksamheter. 

4. Föräldraskola, ABF; för projektförslaget om att öka kunskapen bland 
kvinnor/mammor om samhället, föräldrarollen och om den svenska kulturens koder 
godkänna att 150 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. 

5. Spånga Blåband; för projektförslaget a) ”Teater mot våld, rasism och droger!” 
godkänna att 105 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse samt för projektförslagen b) 
Projekt Självförtroende 04-05 och c) Projekt Språkträning i gemenskap avslå dessa 
p.g.a. att de föreslagna verksamheterna i stort redan bedrivs inom 
stadsdelsförvaltningens ordinarie verksamheter. 

6. Träffpunkt Hjulsta; för projektförslaget att anordna en träffpunkt i Hjulstaskolan för 
alla åldrar med kursverksamhet och andra aktiviteter för boende i stadsdelen godkänna 
att 300 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. 

Samt att godkänna att följande förslag från samverkansgruppens senare möten räknas till 
stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta enligt följande: 
7. Spontanidrottande ungdomar i stadsdelen; för projektförslaget a) 

”Ungdomssamordnare vid Spånga IP” avslå detta p.g.a. att denna verksamhet inte 
bedöms ligga inom ramen för riktlinjerna för stadsdelsförnyelse samt för 
projektförslaget b) ”Ordna gräsytor, målburar m.m. i Spångadalen” godkänna att 
145 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. 
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Arbetsgruppen kommer vid senare tillfälle att föreslå anläggande av konstgräsplan på 
Spånga IP för cirka 5-6 mkr. Svenska fotbollsförbundet kan eventuellt ur sin 
anläggningsfond bidraga med upp till 1 mkr av kostnaden. Förvaltningen begär 
stadsdelsnämndens prövning om förslaget ska arbetas fram. 

8. Tensta-Hjulsta rent och snyggt; för projektförslaget om föreningsstädning godkänna 
att 391 000 kr för 2004 räknas till stadsdelsförnyelse. 

9. Kvinnojouren i Tensta; för projektförslaget a) ”Att studera kvinnohistoria” godkänna 
180 000 kr för 2004 att räknas till stadsdelsförnyelse samt för projektförslaget b) ”Den 
moderna mannen i Tensta” avvakta med beslut tills verksamheten på Kvinnojouren 
har utvärderats senare i år. 

10. Utvärdering av Kvinnocentrum och Kvinnojouren i Tensta. Godkänna att 
100 000 kr används till en utvärdering i höst av Kvinnocentrum och Kvinnojouren att 
räknas till stadsdelsförnyelse. 

11. Internationella kvinnogemenskap; för projektförslaget ”Kvinnors internationella 
catering” avslå detta p.g.a. att kommunala medel inte kan användas för att stödja 
enskilt företagande. 

12. Blå huset; för projektförslaget ”IT-caféet, personal och verksamhetskostnader” 
godkänna att 380 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. Övriga föreslagna projekt av 
arbetsgruppen kommer att behandlas efter sommaren. 

 
 
 
 
 
Jack Kindberg 
Stadsdelsdirektör   Gabriel Marawgeh 

   Avdelningschef 
 
 
 
Bilagor 
1-5, Minnesanteckningar från samverkansgruppens möten 2004-01-08, 2004-02-05, 
2004-03-04, 2004-04-01, 2004-05-13. 
6.  Växtlabyrinten Eggeby 
7.  Kvinnocentrum 
8.  Somaliska äldre kvinnor & SWIS 
9.  Föräldraskola, ABF 
10. Spånga Blå band 
11. Träffpunkt Hjulsta 
12. Spontanidrottande ungdomar 
13. Tensta-Hjulsta rent och snyggt 
14. Kvinnojouren i Tensta 
15. Internationella kvinnogemenskap 
16. Blå huset, IT-caféet 
17. Riktlinjer checklista SFNY Spånga-Tensta 
18. Ny organisation för Stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta 
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Sammanfattning 
Vid samverkansgruppens öppna möte 2004-01-08 godkändes projektförslag för 
sammanlagt 5 478 200 kr från sex arbetsgrupper att gå vidare till stadsdelsnämnden för 
beslut. Dessa förslag behandlades av stadsdelsnämnden 2004-02-26 och återremitterades. 
I detta utlåtande behandlas dessutom fem andra projektförslag som godkänts av 
samverkansgruppens möten februari – maj samt ett förslag från förvaltningen om 
utvärdering av Kvinnocentrum och Kvinnojouren. Dessa förslag har antingen anknytning 
till de återremitterade förslagen eller bedöms av andra skäl att prioriteras att tas upp för 
behandling i detta ärende. De flesta projektförslagen avser en treårsperiod. 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att projektförslag för sammanlagt  2 001 000 kr godkänns  
fördelat på Kvinnocentrum 250 000 kr, Föräldraskola 150 000 kr, Spånga Blåband 
105 000 kr, Träffpunkt Hjulsta 300 000 kr, Spontanidrottande ungdomar anordnande av 
gräsytor m.m. 145 000 kr, Tensta-Hjulsta rent och snyggt 391 000 kr, Kvinnojouren i 
Tensta studier av kvinnohistoria 180 000 kr samt slutligen Blå huset IT-café 380 000 kr 
att godkännas att räknas till stadsdelsförnyelse. Dessutom föreslår förvaltningen att 
Kvinnocentrum och Kvinnojouren utvärderas i höst för maximalt 100 000 kr. 
För arbetsgruppen ”Tittut” växtlabyrint på Järvafältet, Somaliska äldre kvinnor & SWIS, 
Spontanidrottande ungdomar i stadsdelen Ungdomssamordnare, Kvinnojouren i Tensta 
Den moderna mannen samt Internationella kvinnogemenskap föreslås dessa projektet 
avslås. 
Övriga förslag som samverkansgruppen godkänt under våren kommer att beredas av de 
fyra nya områdesgrupperna och tas upp för beslut efter sommaren. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för integration och utveckling i samråd med övriga 
berörda avdelningar inom förvaltningen. 
 
Bakgrund 
Den 8 september 2003 beslöt kommunfullmäktige om riktlinjer för stadsdelsförnyelse att 
gälla 2003-2006. Nio stadsdelar ingår i denna satsning varav Spånga-Tensta är en av 
dessa. För staden avsätts 75 mkr per år att fördelas av stadsdelsnämnderna och lika 
mycket, 75 mkr, att fördelas av de kommunala bolagen. För Spånga-Tenstas del avsätts  
10,1 mkr per år, 40,4 mkr för fyraårsperioden, att beslutas av stadsdelsnämnden. Det är 
ännu inte klart hur mycket de kommunala bolagen kommer att satsa i varje stadsdel. 
För att arbetsgruppernas förslag ska kunna räknas till stadsdelsförnyelse ska 
samverkansgruppen först godkänna förslagen. Stadsdelsnämnden har hittills beslutat om 
att 293 000 kr godkänts att räknas till stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta. Detta gällde tre 
ungdomsförslag från Verdandi och beslutades vid stadsdelsnämndens möte 2004-01-15. 
 
Vid samverkansgruppens öppna möte 2004-01-08 godkändes projektförslag för 
sammanlagt 5 478 200 kr från sex arbetsgrupper att gå vidare till stadsdelsnämnden för 
beslut. Dessa förslag behandlades av stadsdelsnämnden 040226 och återremitterades. I 
detta utlåtande behandlas dessutom fem andra projektförslag som godkänts av 
samverkansgruppens möten februari – maj samt ett förslag från förvaltningen om 
utvärdering av Kvinnocentrum och Kvinnojouren. Dessa förslag har antingen anknytning 
till de återremitterade förslagen eller bedöms av andra skäl att prioriteras att tas upp för 
behandling i detta ärende. De flesta projektförslagen avser en treårsperiod. 
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Stadsdelsförvaltningen föreslår att projektförslag för sammanlagt  2 001 000 kr 
godkänns. Förslagen redovisas nedan. 
Övriga förslag som samverkansgruppen godkänt under våren kommer att beredas av de 
fyra nya områdesgrupperna och tas upp för beslut efter sommaren. Se bilaga ”Ny 
organisation för Stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta”. 
 
Arbetsgruppernas förslag, samverkansgruppens beslut och stadsdelsförvaltningens 
förslag 
1. Arbetsgruppens förslag, ”Tittut” – Växtlabyrint på Järvafältet; 500 000:- kr 

genomförande + 750 000:- kr skötsel och underhåll för tre år. 
Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå vidare 
till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; Projektet omfattar en ekonomisk insats på sammanlagt 
1 250 000 kr som skulle ta i anspråk en stor del av stadsdelsförnyelsens medel. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget avslås p.g.a. att växtlabyrinten bedöms tillföra 
stadsdelen förhållandevis lite i proportion till kostnaden. Dessutom ställer sig 
förvaltningen tveksam till att projektet kan bära framtida drift- och underhållskostnader. 
 
2. Arbetsgruppens förslag, Kvinnocentrum; 
a) Svenska som integration, 177 500 kr x 3 år = 532 500 kr 
b) Må bra för kvinnor, 71 200 kr x 3 år = 213 600 kr 
c) ”Världens” textilverkstad, 251 000 kr x 3 år = 754 000 kr 
d) Kvinna stödjer kvinna, 39 500 kr x 3 år = 118 500 kr 
e) Tjejcafé, 59 000 kr x 3 år = 177 000 kr 
f) Kamp mot våld, 47 000 kr x 3 år = 141 000 kr 
g) Tenstas mångkulturella kokbok, 26 000 kr x 3 år = 78 000 kr 
Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå vidare 
till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
a) ”Svenska som integration” avser att starta kurser med riktad svenska, exempelvis 
vårdsvenska och butikssvenska. Detta är ett sätt att öppna upp för fler grupper som 
behöver utveckla svenskan och därmed få större möjligheter att komma in i arbetslivet. 
Projektförslaget innehåller ett nytänkande och bedöms kunna ge långsiktig positiva 
effekter på språkutveckling. Kvinnocentrum fungerar också som mötesplats och ger 
kvinnor möjligheter att träffas och utbyta erfarenheter och bryta sin isolering. Ett mål 
med verksamheterna är att få kvinnor från olika kulturer att mötas och få ökad förståelse 
för olikheter genom gemensamma intressen. Förutom projektkostnaden på 177 500 kr för 
ett år tillkommer förvaltningens lokalhyra på drygt 80 000 kr för den del av 
kvinnocentrum som föreningen inte själv står för kontraktet. Totalt föreslås att 250 000 kr 
för projektförslaget ”Svenska som integration” på Kvinnocentrum godkänns att räknas 
till stadsdelsförnyelse. 
För projektförslagen b) – g) föreslås avvakta med beslut tills verksamheten på 
Kvinnocentrum har utvärderats senare i år. 
b) ”Må bra för kvinnor” är ett hälsoförebyggande projekt och avser att främja kvinnors 
hälsa genom kurser och praktisk tillämpning inom kost och motion. Kvinnoföreningen 
vill utveckla intresset för hälsofrågor genom studiecirklar och föreläsningar om hälsa, 
mat och motion. 
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c) ”Världens textilverkstad” vill utveckla kunskap i sömnad genom att starta speciellt 
inriktade sömnadskurser i mönstertillverkning, tillskärning och att sy barnkläder. 
d) ”Kvinna stödjer kvinna” avser att genomföra en Kvinnokonferens för 
kvinnoföreningar i och utanför Tensta. Föreläsare och diskussioner är delar av 
konferensen som har som mål att öka kvinnors självkänsla, förbättra kunskapen om det 
svenska samhället, dess lagar och normer och om kvinnors rättigheter. 
e) Tjejcafé, f) Kamp mot våld, g) Tenstas mångkulturella kokbok 
 
3. Arbetsgruppens förslag, Somaliska äldre kvinnor & SWIS; Praktisk svenska, 

information om svenska samhället och om hur äldreomsorgen fungerar, studiebesök, 
135 400:- kr. 

Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag;  Projekten om praktisk svenska, information om 
svenska samhället och om hur äldreomsorgen fungerar, har somaliska kvinnor som 
målgrupp. Även om de föreslagna verksamheterna är angelägna förekommer dessa 
verksamheter på flera håll i stadsdelen och då i mer öppna forum för intresserade kvinnor 
oavsett etnisk bakgrund. 
Förvaltningen föreslår att projektförslagen avslås p.g.a. att de föreslagna verksamheterna 
redan bedrivs på andra håll i stadsdelen, bl.a. på Kvinnocentrum och inom 
stadsdelsförvaltningens ordinarie verksamheter. 
 
4. Arbetsgruppens förslag, Föräldraskola, ABF; Öka kunskapen bland 

kvinnor/mammor om samhället, föräldrarollen, den svenska kulturens koder, 
150 000:- kr x 3år = 450 000:- kr. 

Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; Förslaget om Föräldraskola har som mål att sprida 
kunskap om det samhälle vi lever i idag samt öka medvetenheten bland medborgarna i 
deras föräldraroll. ”Föräldraskola” vill utveckla utbildningen med mentorskap och dialog 
mellan lärare-deltagare, mellan deltagare-deltagare samt med stadsdelsförvaltningen. 
Syftet med dialogen är att utveckla utbildningen och medvetandegöra deltagarna om sin 
egen situation och om sina rättigheter och skyldigheter. Samarbete kommer att ske med 
föreningslivet och med stadsdelsförvaltningen. Ett stort behov finns av denna utbildning 
som i dess tidigare former varit mycket uppskattad. För projektförslaget föreslås 150 000 
kr att godkännas för ett år att räknas till stadsdelsförnyelse. 
 
5. Arbetsgruppens förslag, Spånga Blåband; 
a) ”Teater mot våld, rasism och droger!”, 105 000:- kr x 2 år = 210 000:- kr. 
b) Projekt Självförtroende 04-05, 145 000:- kr x 2 år = 290 000:- kr. 
c) Projekt Språkträning i gemenskap 2004, 150 000:- kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; a) ”Teater mot våld, rasism och droger!” är ett 
teaterprojekt som vill synliggöra, motverka och bryta fördomar, rasism och 
diskriminerande strukturer. Djupare kontakter avses knytas med ungdomarna och ge fler 
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möjlighet att vägra droger. Projektet bedöms innehålla ett nytt och utvecklande sätt att 
arbeta med drog- och våldsproblematiken bland ungdomar. Stadsdelsförvaltningen 
föreslår att 105 000 kr godkänns för projektet a) ”Teater mot våld, rasism och droger!” 
för ett år att räknas till stadsdelsförnyelse. Projektförslagen b) Projekt Självförtroende 04-
05 och c) Projekt Språkträning i gemenskap, föreslås avslås  p.g.a. att de föreslagna 
verksamheterna i stort redan bedrivs inom stadsdelsförvaltningens ordinarie 
verksamheter. 
 
6. Arbetsgruppens förslag, Träffpunkt Hjulsta; Träffpunkt för alla åldrar, kurser och 

aktiviteter för alla boende, 427 000:- kr år 1, 275 600:- kr år 2, 275 600:- kr år 3 = 
978 200:- kr. 

Samverkansgruppens beslut 2004-01-08: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag;  
Projektförslaget att anordna en träffpunkt i Hjulstaskolan för alla åldrar med 
kursverksamhet och andra aktiviteter för boende i stadsdelen, innehåller nya och 
utvecklande idéer om hur Hjulstaskolan kan bli en mötesplats för både elever och vuxna 
efter skoltid. Den föreslagna försöksverksamheten med kurser och aktiviteter har arbetats 
fram tillsammans med elever och föräldrar. Förslaget bedöms vara bra för boende och 
kan förhoppningsvis finna mer permanenta finansieringsformer längre fram. Det är svårt 
att idag säga när detta kan ske varför ett års verksamhet föreslås godkännas till en början. 
En utvärdering får sedan visa hur en fortsättning kan läggas upp. 
För projektförslaget Träffpunkt Hjulsta föreslås 300 000 kr att godkännas för ett år att 
räknas till stadsdelsförnyelse. Eftersom delar av förslaget ligger nära den ordinarie 
verksamheten förutsättes skolan finansiera återstående 127 000 kr med egna medel. 
 
7. Arbetsgruppens förslag, Spontanidrottande ungdomar i stadsdelen; 
a) Ungdomssamordnare vid Spånga IP, 170 000 kr (månadslön för sex månader) 
b) Ordna gräsytor i Spångadalen, målburar, 145 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-02-05: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag;  
För projektförslaget a) ”Ungdomssamordnare vid Spånga IP” avslå detta p.g.a. att denna 
verksamhet inte bedöms ligga inom ramen för riktlinjerna för stadsdelsförnyelse. Denna 
verksamhet har pågått tidigare inom ramen för storstadssatsningen. 
För projektförslaget b) ”Ordna gräsytor, målburar m.m. i Spångadalen” föreslås 
godkänna att 145 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. Befintliga gräsytor i Spångadalen 
planeras att jämnas ut, linjemålas och målburar kommer att sättas ut. Detta projekt avser 
en investering av engångskaraktär och uppfyller riktlinjerna för stadsdelsförnyelse. 
Arbetsgruppen kommer vid senare tillfälle att föreslå anläggande av konstgräsplan på 
Spånga IP för cirka 5-6 mkr. En 11-mannaplan och två 7-mannaplaner kan inrymmas för 
året-om-bruk. Belysning planeras att ingå och möjligheterna till spontanidrott kan öka. 
Svenska fotbollsförbundet kan eventuellt ur sin anläggningsfond bidraga med upp till 
1 mkr av kostnaden. Förvaltningen begär stadsdelsnämndens prövning om förslaget om 
anläggande av konstgräsplan ska arbetas fram. 
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8. Arbetsgruppens förslag, Tenst-Hjulsta rent och snyggt; 

Föreningsstädning 391 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-03-04 291 000 kr och 2004-05-13 ytterligare 100 000 
kr: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag;  
Syftet med projektet är att sprida kunskap om nedskräpningens effekter på samhället,  
öka engagemanget i frågan och på sikt förändra synen på nedskräpning. Detta genom 
dels information men framförallt genom praktisk föreningsstädning. Detta kan framöver 
minska stadens kostnader för renhållning och få bestående effekter. P.g.a. ökade 
kostnader för containrar och miljöavgifter har 100 000 kr lagts på enligt 
samverkansgruppens förslag 2004-05-13, innebärande en total kostnad på 391 000 kr. 
Arbetsgruppen föreslås se över om miljökostnaderna på något sätt kan minskas framöver. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget om föreningsstädning godkänns att 391 000 kr 
för 2004 räknas till stadsdelsförnyelse. 
 
9. Arbetsgruppens förslag, Kvinnojouren i Tensta, Al Mare-Dumarka-Jin; 

a) Att studera kvinnohistoria, 570 000 kr 
b) Den moderna mannen i Tensta, 984 000 kr 

Samverkansgruppens beslut 2004-05-13: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Målet för Kvinnojouren är att motverka våld mot utsatta kvinnor och verksamheten är 
öppen för alla boende kvinnor i stadsdelen. 
a) ”Att studera kvinnohistoria” syftar till att utbilda unga tensta-tjejer till informatörer om 
omskärelsen. Målet är att stoppa kvinnoomskärelsen men även att bygga nätverk med de 
krafter som kan bidra till detta. Utbildningen föreslås innehålla jämställdhetsfrågor, 
svensk lagstiftning, kvinnors rättigheter och svensk kvinnohistoria. Samverkan avses ske 
med andra liknande verksamheter i Sverige och i Norden. 
I december 2003 beviljade stadsdelsnämnden 180 000 kr till Kvinnojouren för första 
halvåret 2004 för projektledarlön. Förvaltningen anser att syftet är bra men att 
projektbudgeten är hög. Verksamheten på Kvinnojouren förmodas på sikt minska stadens 
kostnader. För att Kvinnojouren ska kunna fullfölja sin verksamhet året ut föreslås 
180 000 kr att godkännas för andra halvåret 2004 räknas till stadsdelsförnyelse. 
b) Projektförslaget ”Den moderna mannen i Tensta” avser att genomföra föreläsningar 
och ha diskussioner om svensk lag, om svensk jämställdhetspolitik, om mans- och 
kvinnorollens utveckling etc. Målgruppen är män och unga pojkar i Tensta. 
För projektförslaget b) ”Den moderna mannen i Tensta” föreslås avvakta med beslut tills 
verksamheten på Kvinnojouren har utvärderats senare i år. 
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10. Utvärdering av Kvinnocentrum och Kvinnojouren. 
Kvinnocentrum och Kvinnojouren har delvis olika verksamheter, delvis överlappande 
verksamheter när det gäller trygghetsskapande insatser för kvinnor. För att kunna bedöma 
dessa två organisationers verksamheter framöver behöver en utvärdering göras av en 
utomstående och oberoende aktör. Frågan om fler projektförslag ska utvärderas inom 
stadsdelsförnyelse av utomstående kommer att fortsätta att diskuteras framöver. 
Utvärderingar är en viktig del av satsningar för att kunna dra slutsatser och göra framtida 
bedömningar av fortsatta verksamheter. Inom storstadssatsningen avsattes medel för 
utvärderingar centralt. Även inom stadsdelsförnyelse diskuteras centrala 
utvärderingsinsatser. Stadsdelsförvaltningen föreslår att 100 000 kr avsätts till en 
utvärdering i höst av verksamheterna vid Kvinnocentrum och Kvinnojouren att räknas till 
stadsdelsförnyelse. 
 
11. Arbetsgruppens förslag, Internationell kvinnogemenskap; 

Kvinnors internationella catering, 624 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-05-13: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Projektförslaget handlar om att utveckla en idé om catering och att skapa en restaurang i 
Tensta. Huvuddelen av projektet avser lokalhyra, inköp av redskap, råvaror och 
transporter, verksamhetsledning etc. En del av projektet avser utbildning för 
uppbyggande av kooperativ, redovisning m.m. För att starta eget företag har 
förvaltningen genom Lunda Nova speciella kurser och stöd som är öppna för 
medborgare. Förvaltningen föreslår att projektförslaget ”Kvinnors internationella 
catering” avslås p.g.a. att kommunala medel inte kan användas för att stödja enskilt 
företagande.  
 
12. Arbetsgruppens förslag, Blå huset; 

IT-caféet, personal och verksamhetskostnader, 380 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-03-04: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Många ungdomar besöker IT-caféet och detta projekt avser att utöka öppettiderna enligt 
ett förslag från ungdomarna. Det är viktigt att tillgodose och utveckla ungdomars 
engagemang i stadsdelen, speciellt inom stadsdelsförnyelse enligt uppdrag från staden 
centralt. Målsättningen är att finna en mer permanent finansiering framöver inom 
ordinarie verksamhet. Verksamheten vid IT-caféet behöver utvecklas så att datorerna 
används mindre till spel och mer till ”nyttoanvänding”. Möjligheten bör också 
undersökas hur inriktningen kan styras om för att minska framtida kostnader för 
verksamheten. Samarbetet med Arbetsförmedlingen och enheten Arbete & bistånd med 
Jobbaktiv för unga behöver stärkas. 
 
Projektet IT-Caféet har hittills uppnått följande: 
- Ge ungdomar som inte har tillgång till en dator möjlighet att använda en hög kvalitativ 
teknisk utrustning till ett symboliskt pris (10 kr/tim) 
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- Att ungdomarna kan använda tekniken på deras egna vilkor och på deras fritid, och med 
hjälp av personal med gedigen kompetens inom tekniken kunna utvecklas kunskap- och 
identitetsmässigt. 
- Ungdomarna har möjlighet att använda datorerna till både nytta och nöje. IT-Caféet är 
kopplat till Edu-nätet (skoldatanätet), och alla elever i Stockholms stad har möjlighet att 
logga in på sina skolkonton och göra sina läxor i Caféet. 
- Ett samarbetsprojekt, "Jobb och studieservice", mellan arbetsförmedlingen (Lunda 
Nova), avdelningen för Individ & familj (verksamhetsområde Arbete & Bistånd) och Blå 
Huset är förlagt mestadels till IT-Caféet i Blå Huset. Arbetslösa ungdomar mellan 18-25 
år söker jobb genom Internet i en miljö där de känner sig trygga (deras hemmaplan, 
BlåHuset). 
- En rad utbildningar och kurser för ungdomarna har genomförts i IT-Caféet av både 
interna och externa aktörer. Bland annat har man hållet kurser i ECDL - Det Europeiska 
Datakörkortet, och examinerat ungdomar. Kurser inom datorkunskap, grundläggande 
datautbildningar, Officepaketet, Internet, html och multimedia har hållits och kommer att 
hållas. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget ”IT-caféet, personal och 
verksamhetskostnader” för ett år godkänns att 380 000 kr räknas till stadsdelsförnyelse. 
Övriga föreslagna projekt av arbetsgruppen Blå huset kommer att behandlas efter 
sommaren. 
 
Direktiven för stadsdelsförnyelse 
Stadsdelsförvaltningen anser att de förslagna åtgärderna uppfyller kraven i direktiven för 
stadsdelsförnyelse. Åtgärderna bedöms bidra till att uppfylla processmålen och 
åstadkomma långsiktigt positiva förändringar där staden på sikt kan få minskade 
kostnader eller motverka ökade kostnader. Åtgärderna är av engångskaraktär och 
avgränsade i tiden och utgör inte normal drift. 
 
Planerade möten för samverkansgruppen i höst 
Höstens möten för samverkansgruppen planeras till följande torsdagar kl 18.00: 
2 september i Spånga Folkan 
7 oktober i Kulturkaféet, Tensta träff 
2 december i Spånga Folkan 
Eventuella ändringar meddelas på hemsidan www.stockholm.se/spanga-tensta, se under 
”Stadsdelsförnyelse”. 
 
SLUT 
 


